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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT 
DE TORROELLA DE MONTGRÍ 

 
 
IDENTIFICACIÓ DE LA SESSIÓ 
 
Núm.: 1/2016 
Caràcter: ordinària 
Data: 14 de gener de 2016 
Convocatòria: primera 
Horari: de 20.00 a 21.07 
Lloc: auditori de Can Quintana 
 
 
ASSISTENTS 
 
Sr. Jordi Cordon i Pulido, alcalde (CiU) 
Sr. Josep Maria Rufí i Pagès, primer tinent d’alcalde (ERC-JUNTS) 
Sra. Sandra Bartomeus i Vicens, segona tinenta d’alcalde (ERC-JUNTS) 
Sra. Núria Bosch i Gelmà, tercera tinenta d’alcalde (CiU) 
Sr. Francesc Puig i Bagué, regidor (CiU) 
Sr. Joan Ramon Aladid i Llanas, regidor (CiU) 
Sr. Marc Calvet i Martí, regidor (ERC-JUNTS) 
Sr. Jordi Regincós i Isern, regidor (ERC-JUNTS) 
Sr. Jordi Colomí i Massanas, regidor (UPM) 
Sr. Josep Martinoy i Casademont, regidor (UPM) 
Sra. Roser Font i Pi, regidora (UPM) 
Sr. Robert Huertas i Huertas, regidor (CUP-PA) 
Sr. Carles Ventura i Sánchez, regidor (CUP-PA) 
Sra. Sílvia Comas i Batista, regidora (L’EST) 
Sra. Alexandra Pibernat i Busquets, regidora (L’EST) 
Sr. Gregori Sarquella i Subirós, regidor (COET) 
Sra. Gemma Farreró i Pujades, regidora (COET) 
Sr. Jordi Estragó i Castelló, interventor accidental 
Sr. Pere Serrano i Martín, secretari  
 
Comprovat que el quòrum dels assistents compleix allò que estableix l’article 98.c) del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local 
de Catalunya, el Sr. alcalde obre la sessió, declarada pública, per tractar els assumptes inclosos 
en l’ordre del dia de la convocatòria: 
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A) Part resolutiva  
 

1. Lectura i aprovació de l’acta de la sessió núm. 17/2015, de 3 de desembre. 
 

2. Aprovar inicialment el Pressupost general, les bases d’execució, la plantilla de 
personal i la relació dels llocs de treball de l’Ajuntament de Torroella de Montgrí per 
a l’exercici de 2016. Exp. G103.1-1/15 (Serveis Econòmics). 

 
3. Verificar el Text refós (segon document) de la Modificació puntual del PGMO a l’àmbit 

de la subzona d’edificis i jardins protegits, clau AHP. Exp. H102.2-2/14 (Secretaria). 
 
4. Donar compte del decret dictat pel Jutjat Contenciós Administratiu núm. 2 de Girona 

en el marc del recurs contenciós administratiu núm. 200/2015, interposat per 
Antonio Pujol-Xicoy Gimferrer i Montserrat Sala Martí. Exp. E106.1-10/15 
(Secretaria). 

 
5. Assumptes urgents. 
 

B) Part de control 
 

6. Donar compte dels decrets de l’Alcaldia i de les regidories delegades del núm. 
2.894 al núm. 3.134, corresponents al període comprès entre el 16 de novembre 
de 2015 i el 15 de desembre de 2015. 

 
7. Precs i preguntes. 

 
 
DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ 
 
A) PART RESOLUTIVA  
 
1. LECTURA I APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ NÚM. 17/2015, DE 3 DE DESEMBRE 
 
D’acord amb el que disposa l’article 91.1 del Reglament d’organització, funcionament i règim 
jurídic de les entitats locals (ROF), aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, el 
senyor alcalde cedeix la paraula al senyor secretari, que pregunta si algun membre de la 
Corporació ha de formular alguna observació a l’acta de la sessió que s’ha distribuït amb la 
convocatòria.  
 
Sotmesa a votació l’acta, s’aprova per unanimitat.   
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2. APROVAR INICIALMENT EL PRESSUPOST GENERAL, LES BASES D’EXECUCIÓ, LA 
PLANTILLA DE PERSONAL I LA RELACIÓ DELS LLOCS DE TREBALL DE L’AJUNTAMENT DE 
TORROELLA DE MONTGRÍ PER A L’EXERCICI DE 2016. EXP. G103.1-1/15 (SERVEIS 
ECONÒMICS) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa d’Administració 
i Serveis Generals de 7 de gener de 2016, el qual es transcriu íntegrament a continuació: 
 
«Atès que l’Alcaldia presenta el projecte del Pressupost General de la Corporació per a l’any 2016, 
que inclou el de l’Ajuntament, el de l’Organisme Autònom Can Quintana – Museu de la 
Mediterrània, el consolidat de la Corporació, les seves Bases d’execució del Pressupost i la 
plantilla de personal i la relació de llocs de treball de la Corporació. 
 
Vistos els corresponents annexos i documentació complementària. 
 
Vist els informes emesos per l’interventor accidental, Informe econòmic financer de data 29 de 
desembre de 2015 i Informe sobre el compliment de l’estabilitat pressupostària de data 30 de 
desembre de 2015.  
 
Vist l’informe de secretaria del dia 20 de novembre en relació a l’aprovació del pressupost i la 
modificació de la plantilla orgànica de personal i del document de la relació de llocs de treball per 
l’exercici 2016 
 
Atès el que disposen els articles 22.2.e) i i), 90.1 i 112.1 i 3 de la Llei estatal 7/1985, de 2 
d'abril, reguladora de les bases del règim local; els articles 164.1, 168.4 i 5 i 169.1 del Reial 
Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei reguladora de 
les Hisendes Locals; els articles 5, 18.4 i 5 i 20.1 del Reial decret 500/1990, de 20 d’abril, pel 
qual es desenvolupa el capítol I del títol VI de la Llei reguladora de les hisendes locals; els articles 
52.2 f) i j) i 283.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, pel qual s’aprova el Text refós de 
la Llei municipal i de règim local de Catalunya; l’article 26 del Decret 214/1990, de 30 de juliol, 
pel qual s’aprova el Reglament del personal al servei de les entitats locals; el Reial Decret 
1463/2007, de 2 de novembre, que aprova el reglament aplicable als ens locals en matèria 
d’estabilitat pressupostària; el Reial Decret Llei 20/2011, de 30 de desembre, de mesures urgents 
en matèria pressupostària, tributària i financera per la correcció del dèficit públic; la Llei orgànica 
2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera; el Reial Decret Llei 
20/2012, de 13 de juliol, de mesures per garantir l’estabilitat pressupostària i el foment de la 
competitivitat; el Reial Decret Llei 4/2013, de mesures de suport a l’emprenedor i estímul al 
creixement i la creació de llocs de treball;  Ordre HAP/419/2014, de 14 de març, per la que es 
modifica l’odre EHA/3565/2008, de 3 de desembre, per la que s’aprova l’estructura dels 
pressupostos de les entitats locals i altra normativa de referència. 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Ple 1/2016, de 14 de gener 
 
 

4 

 

 
 
1r. Aprovar inicialment el Pressupost general de l’entitat local per a l’exercici de 2016, el qual 
s’integra dels pressupostos següents, resumits per capítols: 
 

A) Pressupost de l’Ajuntament de Torroella de Montgrí 
 
Estat d'ingressos 
  

CAPÍTOL DENOMINACIONS PREVISIONS INICIALS 

I IMPOSTOS DIRECTES 7.153.700,00 € 

II IMPOSTOS INDIRECTES 180.000,00 € 

III TAXES, PREUS PÚBLICS I ALTRES INGRESSOS 4.617.632,38 € 

IV TRANSFERÈNCIES CORRENTS 3.290.954,36 € 

V INGRESSOS PATRIMONIALS 273.020,00 € 

VI ALIENACIONS D'INVERSIONS REALS 0,00 € 

VII TRANSFERÈNCIES DE CAPITAL 863.565,78 € 

VIII ACTIUS FINANCERS 0,00 € 

IX PASSIUS FINANCERS 1.200.000,00 € 

  TOTAL 17.578.872,52 € 

 
Estat de despeses 
  

CAPÍTOL DENOMINACIONS CRÈDITS INICIALS 

I DESPESES DE PERSONAL 5.974.000,00 € 

II DESPESES CORRENTS EN BÉNS I SERVEIS 6.424.468,57 € 

III DESPESES FINANCERES 166.250,00 € 

IV TRANSFERÈNCIES CORRENTS 1.326.263,96 € 

V FONS DE CONTINGÈNCIES 105.000,00 € 

VI INVERSIONS REALS 1.894.970,00 € 

VII TRANSFERÈNCIES DE CAPITAL 228.279,80 € 

VIII ACTIUS FINANCERS 0,00 € 

IX PASSIUS FINANCERS 1.459.640,19 € 

  TOTAL 17.578.872,52 € 
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B) Pressupost de l’Organisme Autònom de Can Quintana-Museu de la Mediterrània 
 
Estat d'ingressos 
  

CAPÍTOL DENOMINACIONS PREVISIONS INICIALS 

I IMPOSTOS DIRECTES  

II IMPOSTOS INDIRECTES  

III TAXES, PREUS PÚBLICS I ALTRES INGRESSOS 40.378,55 € 

IV TRANSFERÈNCIES CORRENTS 137.305,00 € 

V INGRESSOS PATRIMONIALS  

VI ALIENACIONS D'INVERSIONS REALS  

VII TRANSFERÈNCIES DE CAPITAL  

VIII ACTIUS FINANCERS  

IX PASSIUS FINANCERS  

  TOTAL    177.683,55 € 
 
Estat de despeses 
  

CAPÍTOL DENOMINACIONS CRÈDITS INICIALS 

I DESPESES DE PERSONAL 40.680,55 € 

II DESPESES CORRENTS EN BÉNS I SERVEIS 136.402,00 € 

III DESPESES FINANCERES 100,00 € 

IV TRANSFERÈNCIES CORRENTS  

VI INVERSIONS REALS 501,00 € 

VII TRANSFERÈNCIES DE CAPITAL  

VIII ACTIUS FINANCERS  

IX PASSIUS FINANCERS  

  TOTAL  177.683,55 € 

 

 

C) Pressupost consolidat de la Corporació  
 
Estat d'ingressos 
      

Cap. Denominacions Ajuntament 
OA Can 

Quintana 

Pressupost 

General 
Eliminacions 

Pressupost 

consolidat 

I IMPOSTOS DIRECTES 7.153.700,00 €   7.153.700,00 €  0  7.153.700,00 € 

II 
IMPOSTOS 

INDIRECTES 
180.000,00 €    180.000,00 € 0  180.000,00 €  
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III 

TAXES, PREUS 

PÚBLICS I ALTRES 

INGRESSOS 

4.617.632,38 € 40.378,55 € 4.658.010,93 € 0 4.658.010,93 € 

IV 
TRANSFERÈNCIES 

CORRENTS 
3.290.954,36 € 137.305,00 € 3.428.259,36 € -75.000,00 € 3.353.259,36 € 

V 
INGRESSOS 

PATRIMONIALS 
273.020,00 €   273.020,00 € 0 273.020,00 €  

VI 
ALIENACIONS 

D'INVERSIONS REALS 
0,00 €   0,00 € 0 0,00 € 

VII 
TRANSFERÈNCIES DE 

CAPITAL 
863.565,78 €   863.565,78 € 0 863.565,78 € 

VIII ACTIUS FINANCERS 0,00 €   0,00 € 0 0,00 € 

IX PASSIUS FINANCERS 1.200.000,00 €   1.200.000,00 € 0 1.200.000,00 € 

  TOTAL 17.578.872,52 € 177.683,55 € 17.756.556,07 € -75.000,00 € 17.681.556,07 € 

 

Estat de despeses 
      

Cap. Denominacions Ajuntament 
OA Can 

Quintana 

Pressupost 

General 
Eliminacions 

Pressupost 

consolidat 

I 
DESPESES DE 

PERSONAL 
5.974.000,00 € 40.680,55 € 6.014.680,55 € 0 6.014.680,55 € 

II 
DESPESES CORRENTS 

EN BÉNS I SERVEIS 
6.424.468,57 € 136.402,00 € 6.560.870,57 € 0 6.560.870,57 €  

III 
DESPESES 

FINANCERES 
166.250,00 € 100,00 € 166.350,00 € 0 166.350,00 € 

IV 
TRANSFERÈNCIES 

CORRENTS 
1.326.263,96 €    1.326.263,96 € -75.000,00 € 1.251.263,96 € 

V 
FONS DE 

CONTINGÈNCIES 
105.000,00 €    105.000,00 €  0 105.000,00 € 

VI INVERSIONS REALS 1.894.970,00 €  501,00 € 1.895.471,00 € 0 1.895.471,00 € 

VII 
TRANSFERÈNCIES DE 

CAPITAL 
228.279,80 €   228.279,80 € 0 228.279,80 € 

VIII ACTIUS FINANCERS 0,00 €   0,00 € 0 0,00 €  

IX PASSIUS FINANCERS 1.459.640,19 €   1.459.640,19 € 0 1.459.640,19 € 

  TOTAL 17.578.872,52 € 177.683,55 € 17.756.556,07 € -75.000,00 € 17.681.556,07 €  

 
2n. Aprovar inicialment les Bases d’execució del Pressupost 2016, les quals contenen l’adaptació 
de les disposicions generals en matèria pressupostària a l’organització i circumstàncies de l’entitat 
local. 

3r. Aprovar inicialment  la plantilla orgànica de l’exercici 2016 i el document de la relació de llocs 
de treball pel 2016. 

4t. Sotmetre a informació pública l’expedient del Pressupost general de la Corporació per a l’any 
2016, conjuntament amb les bases d’execució del Pressupost i la plantilla de personal i la relació 
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de llocs de treball de l’entitat local (juntament amb els seus annexos i documentació 
complementària), als efectes d’examen i presentació de reclamacions, pel termini de 15 dies 
hàbils comptats a partir de l’endemà de la publicació en el BOP.  

 
5è. Fer constar que les esmentades aprovacions són de caràcter inicial, les quals es convertiran 
en definitives si no es formula cap reclamació dins el període preceptiu d’exposició pública, per la 
qual cosa, posteriorment, es procediria a la seva publicació. En el cas de presentació 
d’al·legacions, aquestes seran resoltes pel Ple». 
 
Intervencions: 
 
El senyor interventor llegeix la proposta i efectua un breu resum explicatiu del contingut i 
documentació del pressupost.  
 
Sr. Rufí:  PRESSUPOST 2016: TORROELLA DE MONTGRÍ AVANÇA. 
Permetin-me, primer de tot, expressar la satisfacció del grup municipal d'ERC-JUNTS, i entenc que 
la de tots els regidors del Ple, pel nomenament de l'exregidora torroellenca Dolors Bassa com a 
consellera de Treball, Afers Socials i Famílies. Som coneixedors de la seva vàlua, empatia i 
capacitat de treball. 
 
El País ens demana unitat, grans consensos en aquest moment històric. Als ajuntaments també, 
part fonamental del procés cap a la independència de Catalunya. És el que ens hem intentat 
aplicar en la negociació i aprovació d'aquest pressupost per a l'exercici de 2016, que tot just 
iniciem. 
 
En aquest mandat el govern municipal s'ha proposat, pel que fa a la gestió econòmica, tres grans 
objectius que es dibuixen en aquest pressupost: 
 
1. Fer un salt endavant en l'àmbit esportiu, dotant una inversió suficient per a la zona esportiva 
municipal (2.800.000 euros). Tot plegat, sense oblidar les inversions del dia a dia de reposició i 
manteniment dels equipaments i la via pública. 
 
2. Al mateix temps, reduir progressivament l'endeutament municipal fins arribar al 64% al final 
del mandat (sis punts menys que l'actual). Un endeutament totalment assumible per a la capacitat 
econòmica i el dinamisme de Torroella de Montgrí. 
 
3. Ajudar les famílies i les empreses baixant la pressió fiscal. Amb aquesta finalitat ens hem 
proposat la rebaixa de la taxa d'escombraries entre un 8 i un 10% en els quatre anys de mandat. 
Aquest 2016 s'aplicarà una reducció del 3% als particulars i un 2% a comerços i empreses. 
 
Aquest pressupost del 2016, de 17.578.872 euros, ha estat consensuat per tots els grups del 
Ple, i, més enllà de detallar els comptes per capítols i partides pressupostàries, conté diferents 
annexos. El primer fa referència a la planificació de les inversions per als quatre anys del mandat 
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2015-2019. El segon, és un informe econòmic que justifica la transferència a l'Entitat Municipal 
Descentralitzada de l'Estartit per a les seves competències. I el tercer, és l'acord signat pels 
portaveus municipals amb els compromisos adquirits pel que fa a la transparència, participació, 
racionalització de les inversions i reducció de l'endeutament municipal. 
 
Sempre m'han agradat molt els proverbis, i avui en voldria citar un d'àrab que ens hem aplicat en 
la negociació: 
 

Qui vol fer alguna cosa, 
troba la manera de fer-la; 
Qui no vol fer res, 
troba qualsevol excusa. 

 
Finalment agrair la feina de tot l'equip de l'Àrea de Serveis Econòmics de l'Ajuntament, 
encapçalada per l'interventor municipal, i també a tots els grups municipals pel seu interès i les 
aportacions que han millorat aquest pressupost. 
 
No hem cansaré mai de repetir que per a un ajuntament, com per a qualsevol negoci o empresa, 
estar parat és anar enrere. Caminem, doncs. 
 
Sr. Sarquella: Bona nit a tothom. Des de COET volem fer constar que en les darreres eleccions el 
poble va decidir que els grups que ara estan al govern no estiguessin en majoria com fa uns anys. 
En aquestes darreres eleccions, el poble va decidir que hi hagués més pluralitat i que les decisions 
no depenguin només d'uns pocs. I això, estar en minoria, vol dir haver d'escoltar, vol dir haver 
d'obrir les decisions, vol dir, en definitiva, canviar les formes que no hem vist durant tot aquest 
temps; i això, vol dir, canviar la imposició pel diàleg. 
 
A més, també volem fer algunes consideracions sobre el procés d’aprovació i sobre el Pressupost 
municipal del 2016: 
En relació amb el procés d’aprovació, cal remarcar, en primer lloc, l’esforç, dedicació i, sobretot, 
el compromís que ha demostrat l'oposició i cadascun dels seus regidors en el procés d’aprovació 
del Pressupost municipal. 
Hem treballat per fer bandera de la corresponsabilitat i, sobretot, de la voluntat de reflectir la 
pluralitat dels diversos grups municipals i, per tant, del poble. 
 
En aquest sentit, avui veiem, més clar que mai, que les majories absolutes no són bones i que 
l’existència d’un govern en minoria ha permès que avui aprovem el pressupost més plural i 
consensuat dels darrers anys. 
A més, entenem que aquest procés ha servit a l’equip de govern per entendre que les coses es 
parlen, que cal cercar consensos i, en definitiva, que la participació ciutadana que venim 
reclamant des de fa anys no és ni exposar ni explicar, sinó informar, dialogar, consensuar i arribar 
a acords. 
També ens permetreu fer una crítica: cal que el govern entengui i aprengui a no marcar línies 
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vermelles, a no utilitzar l'amenaça i el discurs de la por, a no utilitzar la premsa de forma partidista, 
perquè això no crea més que crispació i malestar i no és la forma correcta de governar. 
Crec que hem estat a l’alçada de les circumstàncies i que des del grup municipal de COET hem 
treballat intensament per mantenir la unitat de l'oposició i poder aconseguir un acord favorable al 
poble. 
 
En relació amb el contingut del pressupost: si bé no és el pressupost que desitjaríem, volem 
destacar algunes de les qüestions que s’hi han introduït: 
 

 Priorització de la reducció del deute que tantes vegades hem mencionat. Reduint la xifra 
del nou deute de l’any 2016 en 200.000 euros i aconseguint una reducció neta aquest 
any de 259.640,19 euros, més un percentatge de tots els ingressos extraordinaris que 
puguin aparèixer durant l’any. 

 La racionalització de la inversió en equipaments esportius, aconseguint un projecte més 
viable i, sobretot, consensuat mitjançant la participació ciutadana, en aquest cas per mitjà 
del Consell Municipal de l'Esport. 

 L’increment de determinades despeses socials en moments tan sensibles, com ara 
l’atenció psicològica. 

 Un pressupost per a l’Estartit més adaptat a les necessitats reals i el compromís de 
treballar durant tot aquest 2016 per arribar a fórmules de consens per al conveni de 
l'EMD. 

 La reducció de la despesa desmesurada en la que reiteradament hem anomenat “revistes 
i revistetes”. Hem d’aconseguir una bona comunicació de l’Ajuntament, però sense gastar-
hi més del necessari i evitar les ineficiències. I en aquest sentit, creiem que ara també 
seria un bon moment per replantejar la política comunicativa que fa l'Ajuntament. 

 La reducció de despeses supèrflues en general. 
 La creació de projectes que portem anys demanant, com ara: 

- Els horts socials. 
- Un espai digne per a la protectora d’animals. 
- La inversió en el nucli antic, entre d’altres. I tots ells mitjançant la participació 

ciutadana, punt que estem defensant any rere any i des del 2011. 
 La creació per primera vegada d’un mecanisme de control pressupostari bimensual. Tot i 

que no és de l'agilització i transparència que volíem amb la comissió de control 
pressupostari, si que és una eina que donarà més informació i transparència que la que 
hem tingut fins a dia d'avui. 

 
En definitiva, hem treballat per un pressupost de consens, més participatiu, més transparent, més 
plural i més just; i hem pogut materialitzar, en part, dos de les principals raons de ser de COET: la 
participació ciutadana en la presa de decisions i la reducció del deute. 
 
Sra. Comas: el pressupost contempla punts i inversions molt bons i van en la línia del nostre 
municipi i altres punts que creiem que hi ha hagut manca de diàleg. Hem treballat amb tots els 
grups per fer una proposta conjunta. No és la que hauria fet cada grup individualment, però es 
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demostra que quan hi ha ganes es pot arribar a consensos. També destacar la bona voluntat de 
l’equip de govern en determinades propostes com en despesa social, reducció d’endeutament i 
participació ciutadana.  
Creiem que no s’han atès punts com el fet que no s’iniciés una nova seu de la Policia Local. 
Creiem que a la legislatura següent hi haurà molta inversió compromesa.  
En la zona esportiva hi estem d’acord, però no en destinar diners a un projecte no consensuat 
pels clubs. El Consell de l’Esport creiem que és on s’ha de consensuar el projecte i cal prioritzar 
la descongestió dels espais més problemàtics.  
Destacar el punt de l’EMD que creiem que hi ha hagut més falta de voluntat per resoldre la 
situació actual. Creiem que la transferència no es correspon amb la memòria, la qual pot tenir 
diverses interpretacions, i és un document que es basa en els números d’aquest Ajuntament que 
són del 2012 i 2013 i cal adequar a l’actualitat.  
També hi ha coses de l’EMD que cal ajustar amb la Comissió Bilateral i que s’haurien d’haver fet 
prèviament a l’aprovació del pressupost.  
En la proposta de transferència, per exemple, les inversions de reposició creiem que són 
insuficients front la partida de l’any passat, ja que n’hi ha menys i l’any passat es va gastar més.  
Creiem que cal parlar també de la xifra total d’inversió que vol fer l’Ajuntament i quina part li cal 
a l’EMD i creiem també que és insuficient per l’EMD. Demanaríem un compromís per parlar de 
tot això en la propera sessió de la Comissió Bilateral i que amb voluntat de diàleg es poden arribar 
a consensos en la interpretació de la memòria.  
Sol·licitar que es faci ja el traspàs del personal i del patrimoni.  
Tampoc estem d’acord amb el pla d’inversions a 4 anys, ja que s’hauran de fer modificacions per 
acabar algunes obres com ara la biblioteca.  
Per tot això farem una abstenció donant un vot de confiança al govern i intentar resoldre aquests 
temes pendents.  
 
Sr. Huertas: comencem amb l’endeutament, trobem que la disminució encara podria ser major i 
tenir un municipi no endeutat. Per altra banda, es va proposar disminució d’un milió dos-cents 
mil i s’ha acceptat així com també supressió de despeses supèrflues.  
En relació amb el pressupost de l’EMD de l’Estartit, hem rebut un informe de l’interventor en què 
es justificava la transferència, que no està d’acord amb el criteri de la interventora de l’EMD.  
Presumim que la mateixa memòria de l’EMD pot contenir errors i buits (es posa exemple de 
l’enllumenat) que es poden resoldre amb voluntat política. Creiem que en aquesta partida, tal 
com ha dit la Sílvia, és insuficient la quantia.  
L’EMD ha de donar un servei als habitants d’aquell àmbit.  
També se’ns ha dit que si no aprovàvem els pressuposts, es prorrogaria, i que l’última 
responsabilitat sempre és de l’equip de govern. Cal diàleg. Creiem que hi ha d’estar i ha estat 
últimament.  
Vam dir que calia afrontar les contradiccions que es presentessin. El pressupost contempla punts 
que no formen part de l’ideari de la CUP, però hi ha punts favorables a destacar, com la despesa 
social.  
Per tot això exposat, se’ns plantegen dificultats, però avui emetrem un vot de confiança i 
permetrem que es comencin a executar els pressupostos per fer polítiques bones per al municipi, 
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tot deixant clar que lluitarem per augmentar les polítiques socials i la participació i vigilant el bon 
funcionament de l’Ajuntament.  
Aprovem un pressupost que creiem millor del que es prorrogaria, i agraïm a la resta de grups el 
treball fet.  
 
Sr. Colomí: bona nit. Avui hem avançat molt i tots ens en hem de felicitar. I hem avançat per tres 
raons bàsiques: primera, perquè els grups de l’oposició vàrem proposar uns canvis totalment lògics 
i assequibles pel govern al pressupost que ens vàreu presentar. Un pressupost que seguim 
considerant continuista i que encara no ataca les grans inèrcies i problemàtiques que es van 
ampliant cada any que passa. Segona, perquè els grups de l’oposició, amb l’ànim de facilitar 
l’acord, hem rebaixat les primeres propostes que els hi vàrem presentar. Unes propostes inicials 
que, com ja havíem dit, eren de mínims amb l’ànim que es poguessin aprovar. I tercera,  agrair el 
canvi d’actitud de l’equip de govern en l’últim moment que ens ha permès introduir moltes de les 
nostres aportacions que hem anat fent durant aquests darrers dos mesos. 
Però tampoc és el nostre pressupost, el que hauríem fet nosaltres…. Per això ens abstindrem. 
Perquè hem comprovat les grans diferències de tracte econòmic que reben algunes àrees com 
les d’atenció a les persones, les d’habitatge, ocupació, promoció econòmica, esports… en relació 
amb el pes específic que tenen altres regidories. I aquest no és un problema només d’aquest 
pressupost: és un problema d’inèrcia dels últims pressupostos aprovats per aquest Ajuntament. 
Amb l’ànim de facilitar l’acord hem rebaixat les nostres expectatives per a aquest pressupost que 
volíem que fos de canvi de tendència, ja que era el primer de la legislatura. 
Ens heu acusat durant tot aquest procés de bloquejar l’Ajuntament. Avui ja sabeu que no és 
veritat. De fet, ja ho sabíeu.  
L’any passat l’equip de govern va començar a treballar el pressupost amb l’oposició el mes d’agost 
i el vàreu aprovar el desembre. Aquest any s’aprovarà el gener perquè en vàrem començar a parlar 
a principis de novembre, desprès que ens el presentéssiu tres vegades.  Sí, tres vegades,  perquè 
les dues primeres les vàreu haver de retirar vosaltres mateixos perquè no hi estàveu d’acord ni 
els dos partits socis de govern. 
El control de l’oposició al govern és un fet necessari i molt beneficiós per al funcionament de 
qualsevol administració. No ha de fer por a ningú. Ans al contrari, ha de servir per sumar opinions 
i propostes que millorin qualsevol projecte o iniciativa en favor dels interessos generals de 
l’Ajuntament.  
Aquest matí en Josep Maria Rufí ens deia que avui aquest pressupost és molt millor que el que es 
va presentar al Ple de desembre. Aquest era l’objectiu essencial de tots els grups de l’oposició. 
Ho era quan ens acusàveu de bloquejar l’Ajuntament i ho és avui que el podreu tirar endavant 
perquè ens abstindrem tots els grups de l’oposició perquè el pugueu gestionar.    
Les principals propostes que hi hem introduït són coherents i fàcils d’aplicar. Us en diré algunes: 
 

- hem demanat que s’estableixi un full de ruta per als propers quatre anys per continuar la 
recuperació del nucli antic, on s’especifiquin els carrers i places en què s’ha d’actuar. 
Creiem que la recuperació del nucli antic ha estat i seguirà essent clau en la recuperació 
del petit comerç de proximitat, en la promoció de Torroella com a vila captadora de 
visitants i també en l’increment de la nostra pròpia autoestima cap al nostre poble.  
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- Volíem recuperar Can Castells i accepteu que aquest mateix any tindrem una memòria 
valorada per a la seva recuperació definitiva. 

- Hem aconseguit ampliar finalment la partida per al servei d’atenció a les famílies. Un 
servei que considerem del tot necessari per a la prevenció de les problemàtiques de 
violència de gènere.  

- En la qüestió dels equipaments públics, heu decidit no posar-hi cap partida. Ho hem 
acceptat, però us asseguro que en seguirem parlant abastament per trobar una solució 
justa i eficient que defensi els interessos generals del municipi. Per aquest motiu sí que 
hem introduït la necessitat de realitzar un estudi urbanístic al Col·legi d’Arquitectes de 
Catalunya per tal de saber on som realment.    

- En l’EMD: hem arribat a un acord de mínims a última hora. Però creiem que hem de saber 
aprofitar aquests moments inicials del seu desplegament per fer una gestió que ens 
asseguri una base definitiva i que no estiguem cada any discutint el què i el com.  Hem 
de tenir, tots plegats, una visió global de municipi que ens permeti sentir-nos orgullosos 
de pertànyer-hi i de viure-hi… On tenir dos pobles tant potents ens representi una força i 
no un problema, i que mai més ens divideixi, sinó que ens enforteixi cada dia.  
Per això, el consens i el diàleg han de ser, a partir d’ara, les nostres eines  habituals en 
la solució dels problemes i de les controvèrsies que de ben segur ens aniran sorgint en el 
progressiu  desplegament de l’EMD. 

- En el tema de la zona esportiva: la nostra principal preocupació ha estat la gent dels clubs 
que han vist com en els darrers anys no s’han aplicat solucions efectives als seus 
problemes més evidents. La nostra il·lusió, segurament mal entesa o molt mal explicada 
per nosaltres mateixos, era que aquests clubs solucionessin aquestes problemàtiques de 
saturació del camp de futbol i del pavelló aquest mateix any, perquè no passessin ni una 
temporada més patint per si tenen espai per entrenar o per fer tots els partits del cap de 
setmana. En aquest punt ja fa setmanes que vàrem comprometre’ns a assumir com a 
nostres els acords del Consell Municipal d’Esports, que, dit sigui de passada, hauria estat 
molt bé convocar-lo abans d’aquest Ple de pressupostos.  
També proposarem ben aviat que es reforci aquesta àrea amb més personal tècnic i 
administratiu perquè està a anys llum en dedicació de despesa corrent en relació amb 
altres àrees del nostre Ajuntament.  

- En el tema del personal municipal hi ha diverses qüestions que seguirem de ben a prop, 
malgrat que donem confiança al govern i no hem exigit cap compromís addicional en el 
Capítol 1. Però sí que, entre altres coses, vetllarem perquè tots els treballadors municipals 
tinguin reconeguda la plaça que ocupen, tal i com ja fa molt de temps que alguns d’ells 
reclamen amb tota justícia.  

- Hem estat molt contundents en la rebaixa del deute. L’acord al qual s’ha arribat és molt 
positiu per donar molt d’oxigen a les arques municipals en els propers anys. Amb el temps 
estem segurs que n’estareu molt satisfets. 
 

El grup d’UPM, i per extensió els grups de l’oposició, pensem que hem treballat bé i en profunditat 
per arribar a un consens definitiu per a l’aprovació del pressupost. 
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L’oposició ha fet la seva feina: els 9 regidors han treballat intensament aquest pressupost, hem 
desgranat partida per partida, tots els grups hi hem dit la nostra, hem posat en comú les 
propostes, les hem consensuat i us les hem presentat al govern. 
Hem fet més: el govern ens les ha tornat a rebaixar i les hem tornar a valorar, a consensuar i a 
presentar. Tots junts.   
Vull agrair avui molt sincerament la feina feta per tots els  regidors i regidores de la CUP, L’EST, 
COET i UPM, que durant aquests dos mesos i mig  hem buscat i trobat hores a on fos per presentar 
una proposta coherent. 
Vosaltres sou govern i nosaltres som oposició. Però tenim un objectiu que ha de ser comú i que 
no és altre que l’Ajuntament funcioni el millor possible. I que les propostes dels pressupostos 
siguin el màxim de justes i, al mateix temps, també ajustades, per tal que arribin i beneficiïn la 
gran majoria de la població. 
Algú deia fa ben poc que l’art de la política és l’art de servir els ciutadans. Avui a Torroella penso 
que ho hem fet. Perquè la política també ha de ser l’eina que permeti trobar les millors solucions 
i el millor camí entre persones que pensem diferent i que veiem les coses de diferent manera. 
Només cal ser capaç d’escoltar, desprès parlar i posar en comú i finalment decidir. Pensem que 
tampoc es tant difícil. Avui, el Ple de l’Ajuntament de Torroella és un exemple clar que la política, 
la bona política, aporta solucions, millora els projectes i genera molta més justícia social. Nosaltres 
estem, de fet hem estat sempre, en aquesta línia de parlar, posar en comú i decidir en 
conseqüència. Perquè creiem que és la millor manera de fer la feina que ens pertoca donada la 
gran responsabilitat que representa el càrrec que ocupem. Si vosaltres també hi esteu d’acord, 
ens hi trobareu i trobarem, tots plegats, el desllorigador d’aquest i de la gran majoria de projectes. 
Però això sí, desperteu-vos amb el temps suficient i, primer de tot, poseu-vos d’acord vosaltres 
mateixos, els dos partits que formeu l’equip de govern. Es bàsic per no distreure’ns de bon 
començament. I a més, tots plegats, guanyarem molt de temps. Moltes gracies. 
 
Sr. alcalde: entenc que no cal entrar a valorar cadascuna de les seves intervencions. Entenc que 
s’ha fet una molt bona tasca de consens per buscar un punt en comú. Només afegir l’agraïment 
a tots els regidors de tots els grups i la plena disposició del regidor d’Hisenda per atendre a les 
reunions i a l’Àrea d’Intervenció que ha estat a disposició de tots per aclarir dubtes.  
També s’ha comentat que estem en govern en minoria i que el diàleg és essencial, i així ha estat 
palès i la voluntat és aquesta com a bona línia de treball ja que d’aquesta feina es beneficien els 
veïns i municipis.  
 
Votació: la proposta queda aprovada per majoria simple, d’acord amb la següent votació: 
Vots a favor: 

- CIU (Sr. Jordi Cordon, Sra. Núria Bosch, Sr. Francesc Puig i Sr. Joan Ramon Aladid). 
- ERC-Junts (Sr. Josep M. Rufí, Sra. Sandra Bartomeus, Sr. Marc Calvet i Sr. Jordi 

Regincós).  
Abstencions: 

- UPM (Sr. Jordi Colomí, Sr. Josep Martinoy i Sra. Roser Font). 
- CUP-PA (Sr. Robert Huertas i Sr. Carles Ventura). 
- L’EST (Sra. Sílvia Comas i Sra. Sandra Pibernat). 
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- COET (Sr. Gregori Sarquella i Sra. Gemma Farreró). 
 
 
3. VERIFICAR EL TEXT REFÓS (SEGON DOCUMENT) DE LA MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL 
PGMO A L’ÀMBIT DE LA SUBZONA D’EDIFICIS I JARDINS PROTEGITS, CLAU AHP. EXP. 
H102.2-2/14 (SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Territori i 
Sostenibilitat de 7 de gener de 2016, el qual es transcriu íntegrament a continuació: 
 
«Vist que el Ple, en la sessió de 5 de novembre de 2015, va verificar el text refós de la Modificació 
puntual del PGMO a l’àmbit de la subzona d’edificis i jardins protegits, clau AHP, redactat pels 
arquitectes Carlos Ferrater, Lucía Ferrater i Pere Miranda, de data juliol de 2015, en què 
s’incorporaven les prescripcions establertes en l’acord d’aprovació definitiva de la Comissió 
Territorial d’Urbanisme de Girona de data 2 de juny de 2015, que són les següents: 
 

- Incorporar les determinacions assenyalades a l’article 99 del TRLU. 
- En la nova redacció dels articles 155 i 156 cal excloure les referències a la modificació 

que s’està tramitant, tenint en compte que es tracta d’articles que formen part del 
planejament general.  

- Es recomana valorar la idoneïtat d’incorporar les fitxes individualitzades, amb caràcter 
normatiu, com annex a l’article 155.  

 
Vist que l’esmentat text refós es va enviar a la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona per tal 
que li donés la seva conformitat. 
 
Vist que la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona ha considerat que el document tramès no 
ha incorporat adequadament totes les determinacions de l’article 99 del TRLU i que en la sessió 
de 15 de desembre de 2015 va acordar el següent:  
 

“1. No donar conformitat al text refós de la modificació Pla general d'ordenació a l'àmbit de 
la subzona d'edificis i jardins protegits clau AHP, de Torroella de Montgrí, promoguda i 
tramesa per l’Ajuntament de Torroella de Montgrí en compliment de l’acord de la Comissió 
Territorial d'Urbanisme de Girona, de data 2 de juny de 2015, d’aprovació definitiva, fins 
a la presentació d’un text refós, per duplicat, verificat per l’òrgan que ha atorgat l’aprovació 
provisional de l’expedient i degudament diligenciat, que incorpori la documentació exigida 
en els apartats a) b) i c) de l’article 99 del Text refós de la Llei d’urbanisme, respecte a la 
finca del Palau lo Mirador. 

 
2. Facultar el director general d’Ordenació del Territori i Urbanisme per a donar conformitat 

a les prescripcions assenyalades en aquest acord i per a ordenar la publicació del pla als 
efectes d’executivitat. 
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3. Comunicar-ho a l’Ajuntament”. 
 

Vist el text refós redactat pels arquitectes Carlos Ferrater, Lucía Ferrater i Pere Miranda, de data 
desembre de 2015, el qual dóna compliment a l’acord adoptat per la Comissió Territorial 
d’Urbanisme de Girona en sessió de 15 de desembre de 2015. 
 
Vist l’informe favorable dels Serveis Tècnics Municipals, de data 23 de desembre de 2015. 
 
Per tot això exposat, es proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
 
1r. Verificar el text refós de la Modificació puntual del PGMO a l’àmbit de la subzona d’edificis i 
jardins protegits, clau AHP, redactat pels arquitectes Carlos Ferrater, Lucía Ferrater i Pere Miranda, 
de data desembre de 2015. 
 
2n. Trametre dos exemplars del text refós a la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona. 
 
3r. Notificar aquest acord a les persones interessades». 
 
Intervencions: 
 
Sr. Huertas: la CUP es manté en la mateixa posició del Ple de novembre de 2015 i fem una 
advertència que ja la vam fer. Avui s’aprova una modificació que permet que la finca del Palau Lo 
Mirador faci millores, que requereix un pla de millora urbana que haurà d’aprovar el Ple. Aquest 
pla haurà de justificar molt bé l’interès públic.  
 
Sr. Colomí: no sé què passa amb la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona, ja que és els 
segon projecte que ens retorna, i hauríem de mirar què passa.  
 
Sra. Bartomeus: estem d’acord amb el que ha dit en Robert. I en relació amb el que diu en Jordi, 
estic d’acord amb tu i en aquest cas concret el que es demanava no estava inclòs, ja que va ser 
un error, però en el cas de Torre Moratxa, ja ens vam reunir amb el director perquè no vam estar-
hi d’acord.  
 
Votació: la proposta queda aprovada per majoria absoluta, d’acord amb la següent votació: 
Vots a favor: 

- CIU (Sr. Jordi Cordon, Sra. Núria Bosch, Sr. Francesc Puig i Sr. Joan Ramon Aladid). 
- ERC-Junts (Sr. Josep M. Rufí, Sra. Sandra Bartomeus, Sr. Marc Calvet i Sr. Jordi 

Regincós).  
- UPM (Sr. Jordi Colomí, Sr. Josep Martinoy i Sra. Roser Font). 
- L’EST (Sra. Sílvia Comas i Sra. Sandra Pibernat). 

 
Abstencions: 

- CUP-PA (Sr. Robert Huertas i Sr. Carles Ventura). 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Ple 1/2016, de 14 de gener 
 
 

16 

 

- COET (Sr. Gregori Sarquella i Sra. Gemma Farreró). 
 
 
4. DONAR COMPTE DEL DECRET DICTAT PEL JUTJAT CONTENCIÓS ADMINISTRATIU NÚM. 2 
DE GIRONA EN EL MARC DEL RECURS CONTENCIÓS ADMINISTRATIU NÚM. 200/2015, 
INTERPOSAT PER ANTONIO PUJOL-XICOY GIMFERRER I MONTSERRAT SALA MARTÍ. EXP. 
E106.1-10/15 (SECRETARIA) 
 
El secretari accidental dóna compte del Decret núm. 50/2015, de 16 d’octubre, dictat pel Jutjat 
Contenciós Administratiu 2 de Girona en el marc del recurs contenciós administratiu núm. 
200/2015 interposat per Antonio Pujol-Xicoy Gimferrer i Montserrat Sala Martí contra el Decret 
535/2015, d’11 de març, pel qual s’ordena la retirada de part de la tanca col·locada al paratge 
Deveses, 151, sense l’autorització corresponent (Polígon 24, parcel·les 90 i 93), per no ser 
susceptible de legalització.  
 
El decret té per desistida la part recurrent i declara la finalització del procediment. No fa imposició 
de costes. 
 
El Ple es dóna per assabentat. 
 
 
5. ASSUMPTES URGENTS 
 
No n’hi ha. 
 
 
B) PART DE CONTROL 
 
6. DONAR COMPTE DELS DECRETS DE L’ALCALDIA I DE LES REGIDORIES DELEGADES DEL 
NÚM. 2.894 AL NÚM. 3.134, CORRESPONENTS AL PERÍODE COMPRÈS ENTRE EL 16 DE 
NOVEMBRE DE 2015 I EL 15 DE DESEMBRE DE 2015 
 
De conformitat amb el que estableix l’article 42 del Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, 
pel qual s’aprova el Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals 
(ROF), el Sr. alcalde exposa als membres del Ple que han tingut a la seva disposició les resolucions 
que ha adoptat i les resolucions dictades per les regidories delegades del núm. 2.894 al núm. 
3.134, corresponents al període comprès entre el 16 de novembre de 2015 i el 15 de desembre 
de 2015, per tal que els regidors coneguin el desenvolupament de l’administració municipal als 
efectes del control i fiscalització dels òrgans de govern previstos en l’article 22.2.a) de la Llei 
estatal 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local (LRBRL). 
 
En relació amb aquestes tasques de control i fiscalització del govern municipal, es deixa 
constància que els portaveus dels diversos grups del consistori que no formen part del govern 
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municipal han anat rebent les actes de les Juntes de Govern Local, motiu pel qual no es relacionen 
els acords adoptats en aquesta part de control del Plenari. 
 
 
7. PRECS I PREGUNTES 

Sr. Huertas: al municipi comença a haver-hi processos de desnonament. Són processos dolorosos 
que la persona ha de complir tràmits, els quals els ajuntaments els poden accelerar. Demanaria 
que l’Ajuntament accelerés aquests tràmits per presentar a Justícia, i demanar a l’alcalde que 
demani al president de l’EMD que faci el mateix.  
 
Sr. Ventura: demanar que el camp d’esports de la “gàbia”, que si està finalitzat ho volem saber, 
i saber també el cost final de la instal·lació.  
 
Sr. Aladid: la “gàbia” està finalitzada el que és la gespa, però de cara a manteniment s’ha de 
pintar i aixecar la tanca i posar-hi una porta. I el cost, us el passaré.  
 
Sr. Regincós: en el tema dels desnonaments, avui s’ha fet difusió d’un IM sobre informació en 
relació amb els desnonaments (i també per tema dels subministraments), per tal que tots els 
veïns coneguin el tema i n’estiguin informats.  
 
 
I no havent-hi cap altre assumpte a tractar, el Sr. alcalde aixeca la sessió, a les 21.07 h i per a 
constància d’allò que s’hi ha tractat i dels acords presos, estenc aquesta acta que signa el senyor 
alcalde i la certifico amb la meva signatura. 
 
Jordi Cordon i Pulido    En dono fe – Pere Serrano i Martín 
 
 
 
 
 
 
 
 


